

Press Release

Directorate of Communication

Ref: 476b09

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav
Republic of
Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe concerned about changes to media and NGO legislation in Azerbaijan

Strasbourg, 16.06.2009 - We are very concerned about some of the proposed changes to the legislation regulating non-governmental organisations and media in Azerbaijan. Amendments as proposed, which will be reportedly submitted for parliamentary decision this Friday, may create serious obstacles for the freedom of expression and normal functioning of the civil society in Azerbaijan. They may even lead to the closing of the Council of Europe School of Political Studies in Baku.

We therefore call on the authorities to, postpone the decision on the proposed amendments. The Council of Europe is ready to provide assistance in order to ensure that any changes will be in line with the Council of Europe standards of democracy and human rights.

Samuel Žbogar, Minister of Foreign Affairs of Slovenia and Chairman-in-office of the Committee of Ministers of the Council of Europe

Lluís Maria de Puig, President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe

Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe

Le Conseil de l'Europe préoccupé par la modification de la législation sur les médias et les ONG en Azerbaïdjan

Strasbourg, 16.06.2009 – Nous sommes très préoccupés par certains des changements qu'il est prévu d'apporter à la législation relative aux organisations non gouvernementales et aux médias en Azerbaïdjan. Les amendements proposés, sur lesquels le Parlement devrait se prononcer vendredi prochain, risquent d'entraver gravement l'exercice de la liberté d'expression et le fonctionnement normal de la société civile en Azerbaïdjan. Leur adoption pourrait même entraîner la fermeture de l'école d'études politiques du Conseil de l'Europe à Bakou.

Nous appelons donc les autorités à reporter la décision concernant les amendements proposés. Le Conseil de l'Europe est prêt à apporter son aide pour que les modifications de la législation soient compatibles avec les normes européennes relatives à la démocratie et aux droits de l'homme.

Samuel Žbogar, Ministre des Affaires Etrangères de la Slovénie et Président en exercice du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe

Lluís Maria de Puig, Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe

Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int